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Protokół Nr II/V/03 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 21 lutego 2003 r. 

 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń na 
podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie  powitał przybyłych gości zgodnie  
z załącznikiem nr 2.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do niżej wymienionego 
porządku obrad sesji: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

-otwarcie sesji, 
-stwierdzenie prawomocności obrad, 
-przedstawienie porządku obrad, 
-przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu.  
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała  Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu Wejherowskiego na 2003 r. – druk nr 68/03 - projekt przedkłada 
Przewodniczący Rady. 

5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia należności z tytułu 
zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych Powiatu Wejherowskiego –  
druk nr 65/03 -  projekt przedkłada Przewodniczący Rady. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  
z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów – druk nr 66/03 - projekt 
przedkłada Przewodniczący Rady. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie  ustalenia warunków pracy  
i płacy Powiatowego Rzecznika Konsumentów – druk nr 67/03 - projekt przedkłada 
Przewodniczący Rady. 

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 
powierzenia zarządzania Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko - Pomorskiej 
w Wejherowie Instytutowi Kaszubskiemu w Gdańsku - druk nr 70/03 – projekt 
przedkłada Komisja Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wejherowie – druk nr 69/03 – projekt 
przedkłada Zarząd Powiatu. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego w powiatowych jednostkach organizacyjnych oraz  
w sprawie wyrażenia zgody na ustalenie wartości jednego punktu w złotych –  
druk nr 47/03 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z  Gminą Miasta Wejherowa dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw związanych  
z utrzymaniem dróg powiatowych – druk nr 62/03 – projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu 
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12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Miasta Rumia dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw związanych  
z utrzymaniem dróg powiatowych – druk nr 63/03 – projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu. 

13. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Miasta Reda dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw związanych  
z utrzymaniem dróg powiatowych – druk nr 64/03 – projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu. 

14. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Statutu Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej w Redzie  – druk nr 61/01 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

15. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie  zbycia w drodze darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wejherowskiego na rzecz Gminy 
Miasta Rumi – druk nr 59/03 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

16. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia nieruchomości, będącej 
własnością Powiatu Wejherowskiego, położonej w Wejherowie przy ul. Sobieskiego 
– druk nr 60/03 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

17. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wnioski i oświadczenia radnych.  
20. Zamknięcie sesji.  

W związku z brakiem uwag do porządku obrad Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady przyjęło go jednogłośnie.  

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu z IV Sesji 
Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia 31 stycznia 2003r. 
Niniejszy protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

W dalszej części Przewodniczący Rady poinformował o: 
- spotkaniach w których uczestniczył w okresie między sesjami; 
- obowiązku złożenia do 2 marca br. oświadczenia radnego o działalności gospodarczej 

członków rodziny oraz o ich zatrudnieniu i zawieraniu umów cywilnoprawnych  
z podmiotami samorządowymi. 

 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami (załącznik nr 3) przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke.  

Po czym poinformował o przyjęciu rezygnacji pana Bogusława Guziuka z funkcji 
Powiatowego Komendanta Policji w Wejherowie, dziękując za współpracę. Starostwa 
wyraził słowa największego uznania dla komendanta, wręczył upominki. Ponadto 
udzielono głosu: przedstawicielom z gmin powiatu wejherowskiego oraz Komendantowi 
Powiatowemu Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie, którzy również podziękowali 
panu Bogusławowi Guziukowi za owocną współpracę, życząc zdrowia i wręczając mu 
drobne upominki oraz kwiaty. 

Następnie Starosta przedstawił nowego komendanta – podinspektora pana 
Cezarego Tatarczuka, wręczając mu „Redeket Wejherowski”, życząc miłej lektury. 
Ponadto komendant powiatowy – st. bryg. pan Tadeusz Selewski w imieniu straży 
pożarnej pogratulował awansu, życząc spełnienia planów. W związku z powyższym 
głosu udzielono podinspektorowi – panu Cezaremu Tatarczukowi, który poinformował  
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o swoich planach związanych z pracą w policji. Chciałby również zasłużyć na takie 
uznanie jakim może poszczycić się poprzedni komendant. 

Dodatkowo Starosta poinformował, że: 
- pan Dariusz Witek-Pogorzelski objął stanowisko Prokuratora Rejonowego  

w Wejherowie – jego poprzednik pani Buczkowska przeszła do Prokuratury 
Okręgowej; 

- pan Jerzy Kubiś – Powiatowy Lekarz Weterynarii odszedł na emeryturę; 
- pan Bogdan Tokłowicz – dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimanzjalnych Nr 2  

w Wejherowie odszedł na emeryturę; 
- zatrudnił na stanowisku naczelnika Wydziału Kultury i Promocji Powiatu – pana 

Bartosza Aleksandrowskiego; 
- uczestniczył w uroczystości wmurowania kamienia węgielnego pod budynek nowej 

strażnicy w Wejherowie. 
 
Ad.4. 

Po czym Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Wejherowskiego na 
2003 r. (druk nr 68/03), zgłaszając autopoprawkę do planu pracy w miesiącu kwietniu, 
dodając punkt 2 w brzmieniu: „Ocena realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Powiatu Wejherowskiego”. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.5. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie ustalenia należności z tytułu zwrotu kosztów podróży 
służbowych Radnych Powiatu Wejherowskiego (druk nr 65/03). 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.6. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów (druk nr 66/03) 
przedstawiła pani Hanna Janiak. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
  
Ad.7. 

Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia 
warunków pracy i płacy Powiatowego Rzecznika Konsumentów (druk nr 67/03) 
przedstawiła również pani Hanna Janiak. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 



 4

Ad.8. 
W dalszej części wywiązała się dyskusja na temat projektu uchwały Rady Powiatu 

Wejherowskiego w sprawie uchylenia uchwały w sprawie powierzenia zarządzania 
Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko - Pomorskiej w Wejherowie Instytutowi 
Kaszubskiemu w Gdańsku (druk nr 70/03), w której udział wzięli: 
 radny Grzegorz Gaszta założył wniosek (załącznik nr 4) o zdjęcie z porządku obrad 

powyższego projektu uchwały, przekazanie go ponownie do Komisji Kultury, Sportu 
i Promocji Powiatu w celu uzyskania opinii z Instytutu Kaszubskiego. Zdaniem 
radnego istnieje możliwość prawna przekazywania zadań własnych powiatu innym 
podmiotom; 

 Przewodniczący Rady poinformował o wpłynięciu dwóch pism, które odczytali 
kolejno: 
- Wiceprzewodniczący pan Ludwik Bach – pismo z Instytutu Kaszubskiego 

(załącznik nr 5), 
- Wiceprzewodniczący pan Marek Klas – pismo od radnego województwa 

pomorskiego pana Kazimierza Klawitra (załącznik nr 6); 
 Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Promocji Powiatu – pan Leszek 

Winczewski stwierdził, że taka instytucja jak Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki 
Kaszubsko-Pomorskiej powinna współpracować z Instytutem Kaszubskim, ale 
zarządzać muzeum powinien powiat; 

 radny Witold Reclaf zwrócił się do Zarządu Powiatu z prośbą o określenie swojego 
stanowiska na temat omawianej uchwały. Zdaniem radnego projekt uchwały należy 
rozpatrzyć na sesji dopiero po przeprowadzeniu rozmów z Instytutem Kaszubskim; 

 Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke wyjaśnił, że inicjatywa uchylenia uchwały 
o przekazaniu zarządzania Instytutowi Kaszubskiemu wyszła od radnych – klubu 
SLD i Komisji Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. Zdaniem Starosty muzeum 
powinno współpracować nadal z Instytutem Kaszubskim, ale organem zarządzającym 
powinien być nadal powiat. Ponadto poinformował, że:  
- Marszałek Województwa Pomorskiego nie wyraził oficjalnej opinii na temat 

powierzenia zarządzania,  
- nie zarejestrowano statutu muzeum,  
- Ministerstwo Kultury wdało w omawianej kwestii różne opinie prawne, 

dostrzegające różne uchybienia – Wicestarosta - pani Gabriela Lisius przedstawiła 
treść powyższych opinii, 

- Komisja Kultury, Sportu i Turystyki Rady Powiatu I kadencji była przeciwna 
podjęciu uchwały o powierzeniu zarządzania, 

- pierwsza uchwała o przekazaniu prowadzenia muzeum została uchylona przez 
Wojewodę. 
Ponadto poprzednia uchwała zawierała zapis obligujący powiat do zawarcia 
umowy z Instytutem Kaszubskim dopiero po uzyskaniu zgody Marszałka 
Województwa Pomorskiego i Ministerstwa Kultury. Starosta zaznaczył róznież, że 
nie należy łączyć wyników kontroli Komisji Rewizyjnej z omawianym projektem 
uchwały; 

 radny Ludwik Bach uważa, że Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-
Pomorskiej powinno współpracować ze wszystkimi zainteresowanymi instytucjami 
kulturalno-naukowymi. Zdaniem radnego omawiany projekt uchwały należy przyjąć 
niezwłocznie, ponieważ muzeum nie może dłużej działać nie zgodnie z prawem – bez 
statutu, Rady Muzealnej; 
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 radny Tadeusz Ptach zgodził się ze zdaniem przedmówcy; 
 radny Wiesław Szczygieł zgłosił formalny wniosek o przeprowadzenie głosowania 

nad projektem uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchylenia uchwały 
w sprawie powierzenia zarządzania Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko - 
Pomorskiej w Wejherowie Instytutowi Kaszubskiemu w Gdańsku (druk nr 70/03)  
i zakończenie dyskusji; 

 radny Mirosław Odyniecki stwierdził, że prowadzenie muzeum jest obowiązkiem 
powiatu i nie należy przekazywać zarządzania nim instytucji prywatnej, ponieważ 
kłopotliwe byłoby wyegzekwowanie odpowiedniego rozliczenia przekazywanych 
środków budżetowych od tej instytucji. Odczytane przez Wiceprzewodniczącego 
Rady pismo od Instytutu Kaszubskiego nie zawiera żadnego merytorycznego zarzutu 
względem powiatu. Ponadto uważa, że muzeum powinno współpracować  
z Instytutem Kaszubskim. W związku z powyższym poparł wniosek radnego 
Wiesława Szczygła; 

 radny Janusz Zabłocki uważa, że nie należy działać pochopnie i omawianą uchwałę 
można podjąć na kolejnej sesji; 

 radny Wiesław Sikora uznał wniosek radnego Grzegorza Gaszty za bezzasadny, 
ponieważ Komisja Kultury, Sportu i Promocji Powiatu kilka razy dyskutowała na 
temat powierzenia zarządzania muzeum przez instytut. 

Podsumowując dyskusję, Starosta zaproponował kilkuminutową przerwę, podczas 
której kluby powinny określić swoje stanowisko na temat omawianego projektu uchwały.  

Natomiast Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego 
Grzegorza Gaszty o zdjęcie z porządku obrad sesji punktu, dotyczącego projektu 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie powierzenia zarządzania Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko - Pomorskiej w Wejherowie Instytutowi 
Kaszubskiemu w Gdańsku. W przeprowadzonym głosowaniu wniosek nie został przyjęty 
– w głosowaniu: 4 osoby za przyjęciem wniosku, 18 osób przeciw, 4 osoby wstrzymały 
się od głosu. Po czym Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwę. 

Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady. W związku z brakiem uwag, 
do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie powierzenia zarządzania 
Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko - Pomorskiej w Wejherowie Instytutowi 
Kaszubskiemu w Gdańsku, Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 
29 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: 24 osoby za, 1 osoba 
przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu. Uchwała została przyjęta zwykłą większością 
głosów. 

 
Ad.9. 

Sekretarz Powiatu – pan Jacek Lass przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego w Wejherowie (druk nr 69/03), zgłaszając następujące autopoprawki: 
- w § 4 uchwały należy dopisać następujące uchwały tracące moc:  

„Nr IV/38/99 z dnia 2 marca 1999 r. w sprawie Regulaminu Organizacyjnego 
Starostwa Powiatowego w Wejherowie, Nr XII/133/2000 z dnia 24 marca 2000r.  
o zmianie uchwały Nr IV/38/99 Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia  
2 marca 1999r. w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego  
w Wejherowie, Nr XIV/159/2000 z dnia 26 maja 2000r. w sprawie zmiany 
Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wejherowie” 
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- § 20 pkt. 10 załącznika do uchwały otrzymuje następujące brzmienie: 
„przygotowywanie materiałów do opracowania projektów planów pracy Rady 
Powiatu” 

- § 31 pkt. 1 ppkt. 4 załącznika do uchwały otrzymuje następujące brzmienie: 
„prowadzenie spraw związanych z ustalaniem zadań, kontrolą ich realizacji, 
koordynacją i kierowaniem działalnością w zakresie przygotowania i realizacji 
przedsięwzięć obrony cywilnej na terenie gmin powiatu, zgodnie z ustaleniami 
Starosty.” 

 Po czym Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
– pan Kazimierz Grubba zwrócił się z prośbą o uwzględnienie wniosku komisji, 
dotyczącego zamiany brzemienia § 8 pkt. 3 w załączniku do uchwały na: „Samodzielne 
stanowiska pracy może tworzyć w miarę potrzeb Starosta określając ich zadania  
w drodze zarządzenia, informując o tym Radę”. Starosta zobowiązał się do informowania 
Rady o tworzeniu samodzielnych stanowisk, wobec czego nie widzi potrzeby 
zapisywania tego w regulaminie. Powyższe zobowiązanie usatysfakcjonowało 
Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Radny Witold 
Reclaf zwrócił się z pytaniem, czy zostało utworzone już jakieś samodzielne stanowisko. 
Odpowiedzi udzielił Sekretarz Powiatu – pan Jacek Lass informując, że pan Marian 
Nikel pełni funkcję pełnomocnika d/s systemu informacyjnego o nieruchomościach.  

Ponadto radnego Witolda Reclafa zainteresowała zmiana organizacyjna Biura 
Rady i Zarządu Powiatu, ponieważ zwrócił się z pytaniem, dotyczącym pracowników 
dotychczas zatrudnionych w tym wydziale. Z projektu uchwały wynika, że Biuro Rady 
będą obsługiwały 2 osoby, a co z pozostałymi jego pracownikami?, czy zostaną 
zwolnieni? Starosta poinformował, że jego zdaniem zbyt dużo osób zajmowało się 
obsługą Rady i Zarządu. Po podjęciu uchwały 1 osoba będzie obsługiwała Zarząd 
Powiatu (zastępstwo będzie pełniła osoba z wydziału organizacyjnego), 2 osoby – Radę 
Powiatu. Starosta stwierdził, że sprawy personalne zawsze wywołują duże emocje. 
Oświadczył, że nie będzie współpracował z osobami, do których nie ma zaufania, ale 
przeprowadził rozmowy z innymi instytucjami w celu uzyskania miejsc pracy dla 
zwolnionych. Natomiast likwidacja Wydziału Zarządzania Kryzysowego wynika ze 
spotkania Starosty z Wojewodą Pomorskim, podczas którego ustalono, że Centra Obrony 
Cywilnej należy umieścić w Komendach Powiatowych Państwowych Straży Pożarnych. 
W związku z powyższym w małych komórkach (dwóch pracowników) nie potrzebny jest 
naczelnik. Starosta poinformował, że zmiana regulaminu organizacyjnego Starostwa jest 
potrzebna, ponieważ zbyt mało pracowników posiada wyższe wykształcenie  
i wykształcenie prawnicze.  

Następnie radny Seweryn Czoska zwrócił się z pytaniem do Starosty, czy 
przeprowadzono rozmowy z osobami, które stracą pracę. Zalecił szczególną delikatność 
w powyższej kwestii. Starosta wyjaśnił, że niektóre osoby same się zgłaszały, ale nie 
przeprowadzał rozmów z pracownikami, ponieważ nie chciał uprzedzać faktów, by nie 
powstał szum informacyjny.  

W związku z brakiem innych uwag, do projektu uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego w Wejherowie, Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie,  
w którym 29 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: 26 osób za,  
2 osoby wstrzymały się od głosu. Uchwała została przyjęta zwykłą większością głosów. 
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Ad.10. 
Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia najniższego 

wynagrodzenia zasadniczego w powiatowych jednostkach organizacyjnych oraz  
w sprawie wyrażenia zgody na ustalenie wartości jednego punktu w złotych (druk  
nr 47/03) w imieniu Zarządu Powiatu przedłożył Naczelnik Wydziału Organizacyjnego – 
pan Zbigniew Nowosadzki. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.11. 

Dyrektor Zarządu Drogowego dla Powiatu Puckiego i Wejherowskiego – pan 
Janusz Nowak poinformował, że w proponowanych trzech uchwałach, dotyczących 
porozumień z gminami, sprecyzowano sprawę gospodarki gruntami przy ulicach. 
Ponadto przy każdym porozumieniu wyliczono subwencje, przypadające na każde miasto 
w roku 2003. 

Po czym radny Witold Reclaf zwrócił się z pytaniem na temat wyników rozmów  
z przedstawicielami z gmin, których dotyczą omawiane porozumienia. Pan Marek Panek 
wyjaśnił, że treść porozumień przesłano do zainteresowanych samorządów pod koniec 
stycznia br. Burmistrzowie Redy i Rumi w przesłanych opiniach wyrazili pewne 
zastrzeżenia do przesłanych porozumień. Dotyczyły one głównie wypłaty odszkodowań 
na wykup gruntów i wysokość subwencji. Ponadto poinformował, że powiat inicjuje 
działania i po podjęciu stosownych uchwał przekaże je Radom Gmin. Zdaniem radnego 
Janusza Zabłockiego termin 26 marca 2003r. na podpisanie porozumienia jest za krótki, 
ponieważ Rady Gmin nie zdążą ich przyjąć. Starosta wyjaśnił, że omawiane 
porozumienia są sprecyzowaniem poprzednich zawartych z gminami, a miesiąc czasu jest 
dostatecznie długim terminem. Natomiast zapisy dotyczące wykupu gruntów są  
w porozumieniach uściślone i wynikają one z przepisów prawa. Zdaniem radnego 
Seweryna Czoski tekst porozumienia jest na razie ofertą, za której przyjęciem lub nie 
opowie się zainteresowana gmina. Po wyjaśnieniach Starosty swoją uwagę wycofał radny 
Janusz Zabłocki. 

W związku z brakiem dalszych uwag, do projektu uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia z Gminą Miasta Wejherowa 
dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw związanych z utrzymaniem dróg powiatowych 
(druk nr 62/03 A), Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym  
29 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: 27 osób za, 2 osoby 
wstrzymały się od głosu. Uchwała została przyjęta zwykłą większością głosów. 
 
Ad.12. 

Również dyrektor Zarządu Drogowego dla Powiatu Puckiego i Wejherowskiego – 
pan Janusz Nowak przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego  
w sprawie podpisania porozumienia z Gminą Miasta Rumia dotyczącego przejęcia przez 
Gminę spraw związanych z utrzymaniem dróg powiatowych (druk nr 63/03 A). 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało  
w następujący sposób: 26 osób za, 3 osoby wstrzymały się od głosu. Uchwała została 
przyjęta zwykłą większością głosów. 
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Ad.13. 
Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania 

porozumienia z Gminą Miasta Reda dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw 
związanych z utrzymaniem dróg powiatowych (druk nr 64/03 A) przedstawił także pan 
Janusz Nowak. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało  
w następujący sposób: 24 osoby za, 5 osób wstrzymało się od głosu. Uchwała została 
przyjęta zwykłą większością głosów. 
 
Ad.14. 

Wicestarosta – pani Gabriela Lisius w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła 
projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Statutu 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Redzie (druk nr 61/01).  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.15. 

Następnie etatowy członek Zarządu – pan Marek Panek przedstawił projekt 
uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia w drodze darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wejherowskiego na rzecz Gminy Miasta 
Rumi (druk nr 59/03). 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.16. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia nieruchomości, 
będącej własnością Powiatu Wejherowskiego, położonej w Wejherowie przy  
ul. Sobieskiego (druk nr 60/03) przedstawiła Wicestarosta – pani Gabriela Lisius. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.17. 

Po czym wywiązała się dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między 
sesjami, w której udział wzięli: 
 radny Kazimierz Grubba zwrócił się z prośbą o dodatkowe informacje na temat: 
 podpisywania porozumień z gminami, czyli uchwał Zarządu Powiatu: Nr II/25/03, 

Nr II/26/03, II/27/03, Nr II/28/03, Nr II/29/03, Nr II/30/03 z dnia 7 lutego 2003r., 
 spotkania w sprawie budowy Obwodnicy Północnej Aglomeracji Trójmiejskiej, 
 spotkania z przedstawicielami Instytutu Demokratycznego w sprawie powołania  

w Wejherowie Wyższej Szkoły Kaszubsko-Pomorskiej. 
Pan Marek Panek poinformował, że udział w przedsięwzięciu 

zaproponowano wszystkim gminom powiatu wejherowskiego. Porozumienie 
podpisały gminy, które wyraziły chęć poniesienia ¼ kosztów budowy przejścia 
dla pieszych z wymuszaną sygnalizacją świetlną w okolicy szkół przy drogach 
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powiatowych. Środki finansowe pochodzą: 180.000 zł z Banku Światowego, 
90.000 zł z budżetu powiatu, 90.000 zł z budżetów poszczególnych gmin. Gmina 
Wejherowo oferty nie podjęła.  

Natomiast na spotkaniu w sprawie budowy Obwodnicy Północnej 
Aglomeracji Trójmiejskiej uzgodniono, który samorząd będzie pilotował całość 
przedsięwzięcia. Do tej pory dyrektor Zarządu Drogowego dla Powiatu Puckiego 
i Wejherowskiego – pan Janusz Nowak opracowywał dokumenty. Ustalono, że 
konieczne jest wykonanie koncepcji rozwiązania komunikacyjnego w Redzie, 
Kosakowie i Gdyni, co wiąże się z kosztem, w którym partycypować będą 
Zarząd Wojewódzki i poszczególne samorządy.  

Wicestarosta – pani Gabriela Lisius poinformowała o podjęciu, w ubiegłej 
kadencji Rady, uchwały użyczającej budynek przy ul. Dworcowej Instytutowi 
Demokratycznemu na cele wyższej szkoły. Wniosek akredytacyjny został 
złożony w Ministerstwie Edukacji Narodowej i Sportu pod koniec lutego. Jeżeli 
wniosek zostanie zatwierdzony, to od 1 października br. w Wejherowie będzie 
funkcjonowała szkoła wyższa. W związku z koniecznością przeprowadzenia 
remontu w budynku przy ul. Dworcowej wyższa szkoła zwróci się z prośbą  
o użyczenie lokali w szkołach powiatowych np. sal gimnastycznych, sal 
biologicznych itp. 

Starosta – pan Józef Reszke dodatkowo poinformował, że w celu 
utworzenia wyższej szkoły Instytut Demokratyczny zawiązał współpracę  
z Agencją Rozwoju Pomorza, ponieważ na rozpoczęcie funkcjonowania szkoły 
muszą mieć na koncie zabezpieczone środki finansowe w kwocie 150.000zł.  

 radny Wiesław Sikora zwrócił się z prośbą o dodatkowe informacje na temat: 
 spotkania w sprawie powołania komitetu na rzecz integracji z Unią Europejską, 
 konferencji Związku Powiatów Polskich. 

Starosta – pan Józef Reszke poinformował, że zaproponowano mu 
honorowy patronat nad komitetem na rzecz integracji z Unią Europejską. 
Komitet ten zapraszał na swoje zebranie przedstawicieli różnych organizacji, 
działają w nim władze społeczne, a jego formuła jest otwarta. 

Natomiast konferencja na temat „Powiaty na progu II kadencji” była 
spotkaniem organizacyjnym. Prowadzono rozmowy między innymi na temat: 
- możliwości likwidacji powiatów o ilości mieszkańców mniejszej niż 30.000, 
- bardzo dużych długach powiatów prowadzących szpitale, 
- wypowiedzi posła Potulskiego, podczas posiedzenia Komisji Oświaty 

stwierdzającej, że powiaty otrzymują za wysoką subwencję oświatową. 
Ponadto Starosta przeprowadził rozmowę z minister Łybacką na temat Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego Nr 2. Pani minister zobowiązała się do zapoznania się 
z dokumentacją, uznając powyższą placówkę za szczególny przypadek. 

 radny Piotr Pelcer zwrócił się z prośbą o dodatkowe informacje na temat spotkania  
w Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w sprawie placówki pogotowia 
ratunkowego w Rumi. 

Pan Marek Panek wyjaśnił, że nie uzyskano zgody sanepidu na utworzenie 
stacji opieki ambulatoryjnej w piwnicy przychodni zdrowia przy ul. Katowickiej 
w Rumi. Pomieszczenia dotychczas zajmowane przez pogotowie w Rumi przy 
ul. Derdowskiego wymagają remontu, po którym będą spełniać wymogi 
sanepidu, lecz są one przedmiotem innej dzierżawy. 
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 radny Marek Klas zwrócił się z prośbą o określenie wniosków wynikających  
z posiedzenia Powiatowej Rady Zatrudnienia. 

Starosta – pan Józef Reszke wyjaśnił, że tematem powyższego posiedzenia 
były: wzrost bezrobocia, sprawy organizacyjne oraz powołanie i odwołanie 
członków rady. Podczas obrad PRZ rozpatrywano wnioski o umorzenie 
kredytów zaciągniętych przez podmioty gospodarcze, chociaż zgodnie  
z przepisami prawa Starosta może sam podjąć decyzję w powyższej sprawie.  

 radny Tadeusz Ptach stwierdził, że koncepcja lokalizacji opieki ambulatoryjnej  
w Rumi przy ul. Katowickiej była zasadniejsza, ponieważ ośrodek przy  
ul. Derdowskiego nie podłączono do sieci grzewczej OPC-u. Notabene budynek 
prywatnej przychodni zdrowia po przeciwnej stronie ulicy pobiera energię cieplną  
z OPC-u. 

Starosta – pan Józef Reszke poinformował, że NZOZ-y zgodnie z ustawą 
muszą same płacić za opiekę ambulatoryjną. Za ogrzewanie w budynku 
zlokalizowanym vis a vis niepublicznego zakładu opieki zdrowotnej odpowiada 
poprzedni Starosta – pan Grzegorz Szalewski, który mógł podłączyć do węzła 
OPC-u obie placówki . 

Do sprawozdania nie zgłoszono innych uwag. 
 
Ad.18. 
 Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu: 
 radnemu Grzegorzowi Gaszcie, który poinformował o złożeniu pisma do Zarządu 

Powiatu na temat przeciwdziałania bezrobociu oraz podziękował za uzyskaną 
odpowiedz od kierownika Powiatowego Urzędu Pracy – pana Leonida Lecha  
w powyższej kwestii; 

 radny Witold Reclaf zwrócił się z pytaniem do Starosty na temat składu i zadań 
Powiatowej Rady Zatrudnienia. Starosta poinformował, że zadania i skład 
Powiatowej Rady Zatrudnienia określa ustawa, a należy do niej 16 osób 
przedstawicieli: z gmin, związków zawodowych itp. 

 
Ad.19. 
 Radni nie zgłosili żadnego wniosku, ani oświadczenia.  
 
Ad.20. 

Po czym Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad V Sesji Zwyczajnej  
o godzinie 13.45. 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na V Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na V Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Wniosek radnego G.Gaszty. 
5. Pismo od Instytutu Kaszubskiego. 
6. Pismo od K.Klawiter. 

 
Protokołowała: Dominika Radtke 

 

Posiedzeniu przewodniczył: 


